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اسلامی : ساخت ۱۰۰ هزار واحد مسکونی کارگری

بهره برداری از ۹۸۰ کیلومتر آزادراه تا پایان سال
وزیر راه و شهرسازی گفت: امسال ۹۸۰ کیلومتر 
آزادراه تا پایان سال به بهره برداری می رسد. در حال 
حاضر ۲۴۶۰ کیلومتر آزادراه داریم که درمجموع تا 

پایان سال به ۳ هزار کیلومتر می رسد.
نامه  تفاهم  امضای  حاشیه  در  اسلامی  محمد 
اظهار  خبرنگاران  جمع  در  تعاون  اتاق  با  همکاری 
داشت: در بخش زیرساخت حمل و نقل و مسکن و 
ناوگان، برنامه مفصلی در دست است که امسال ۹۸۰ 
کیلومتر آزادراه تا پایان سال به بهره برداری می رسد. 
که  داریم  آزادراه  کیلومتر   ۲۴۶۰ حاضر  حال  در 
درمجموع تا پایان سال به ۳ هزار کیلومتر می رسد. 
۱۶۰۰ کیلومتر بزرگراه جدید در کشور اضافه می شود 
دولت  پایان  تا  جدید  مسکونی  واحد  هزار   ۴۰۰ و 
افزود:  شهرسازی  و  راه  وزیر  می شود.  مردم  تحویل 
۲۴۰۰ کیلومتر خطوط ریلی به خط آهن کشور اضافه 
می شود و همچنین حمل و نقل ریلی در مسیر رشت 
به بندر کاسپین و مسیر یزد، ابرکوه، اقلید فارس و نیز 
راه آهن زاهدان- چابهار به بهره برداری می رسد؛ درحال 
حاضر سه شیفته در حال کار هستیم. با اجرای ۲۹ 
طرح فرودگاهی در زمینه طرح فرودگاهی ۱۰ میلیون 
همچنین  می شود.وی  اضافه  سال  در  جدید  مسافر 
گفت: در بخش ناوگان دریایی و ریلی قرار است ۷۸۰ 
لکوموتیو جدید از ظرفیت تولید داخل به ناوگان حمل 
و نقل ریلی الحاق شود؛ امسال هدف گذاری شده ۲ 
هزار دستگاه لکوموتیو جدید قطار اضافه شود.وزیر راه 
و شهرسازی همچنین برای نوسازی ناوگان حمل و 
نقل باری و مسافری گفت: ۵۳ هزار کامیون جدید 
تاکنون   ۷۸ سال  از  که  حالی  در  می شود  نوسازی 
فقط ۲۰ هزار کامیون فرسوده نوسازی شد. و از محل 

نوسازی کامیون ها ۹۶۰ میلیون لیتر مصرف گازوئیل 
صرفه جویی می شود.

ساخت ۱۰۰ هزار واحد مسکونی کارگری
وزیر راه و شهرسازی از برنامه ساخت ۱۰۰ هزار 
واحد مسکونی کارگری خبر داد و گفت: تعاونی های 
مسکن محله برای نوسازی بافت های فرسوده تشکیل 
خواهد شد تا شرایط برای نوسازی این بافت ها تسهیل 
شود.محمد اسلامی در مراسم امضای تفاهمنامه با اتاق 
تعاونی ایران اظهار داشت: تعاونی ها قابل اعتمادترین 
رساندن سیاست ها  ثمر  به  در  که  تشکل ها هستند 
بخصوص سیاست های اقتصاد مقاومتی می توانند نقش 

بسزایی داشته باشند.
وزیر راه و شهرسازی افزود: در تفاهمنامه امروز 

پیرو تفاهمنامه منعقد شده با وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، دو بخش مربوط به منازل کارگری و حمل و 
نقل را در دستور کار قرار داده ایم. وی ادامه داد: مطابق 
شهرک های  کنار  در  شده،  انجام  پیش بینی های  با 
قالب  در  کاربری  واحد مسکونی  صنعتی ۱۰۰ هزار 
سه شهرک تأسیس خواهیم کرد تا جامعه کارگری 
ما اعم از مدیران و کارگران در این شهرک ها سکونت 
کنند.به گفته اسلامی، تعاونی های مسکن محله نیز 
برای نوسازی بافت های فرسوده تشکیل خواهد شد 
تا شرایط برای نوسازی مناطق دارای این گونه بافت ها 

تسهیل شود.
وی بیان کرد: در بخش مربوط به حمل و نقل نیز 
اگر تعاونی ها به دنبال توسعه حمل و نقل یخچالی یا 

کشتیرانی و ریلی هستند، مورد استقبال قرار خواهند 
گرفت. در این راستا نیز یک شرکت بزرگ که ناوگان 
روز دیگر  را خریداری کرده، چند  بزرگ یخچال دار 

افتتاح خواهد شد.
وزیر راه و شهرسازی با اشاره به بخش نوسازی 
گفت: برای نوسازی ناوگان در بخش کامیون و اتوبوس 
دادیم.  فراخوان  نوسازی  برای  مسافری(  و  )باری 
می توان از ظرفیت این طرح نوسازی برای تعاونی ها نیز 
استفاده کرد تا هم خودرویی با کیفیت داشته باشیم 
و هم این موضوع نوسازی مورد سوءاستفاده و دلالی 
قرار نگیرد.وی افزود: از پیرترین تا کاراترین راننده و 
کامیون یعنی ۵۵ سال به بالا آغاز و به این افراد پیامک 
ارسال کردیم تا برای نوسازی اقدام کنند یعنی حدود 
۸۶۳ راننده باید در گام نخست برای نوسازی اقدام 
کنند. برای این طرح با ایران خودرو دیزل تفاهمنامه 
منعقد کردیم و به چهار گروه مجوز دادیم. اسلامی 
با بیان اینکه ۳۵۰ هزار دستگاه در ناوگان کشور فعال 
است، اظهار داشت: ۵۳ هزار خودروی تا سن ۴۰ سال 
را هدف قرار دادیم تا ظرف سه سال نوسازی شوند. 
این موضوع منجر به صرفه جویی ۹۶۰ میلیون لیتری 
گازوئیل می شود. در حدود ۲۰ سال گذشته تنها ۲۰ 
هزار کامیون نوسازی شده است. وزیر راه و شهرسازی 
همچنین به مرزهای کشور اشاره کرد و گفت: اخیراً 
با چند کشور تفاهمنامه امضا کردیم تا رانندگانی که 
اختیار داشتن گواهی تست  با در  قصد عبور دارند، 
همچنین  کنند.  عبور  مرز  از  بتوانند  کرونا  منفی 
تونل های ضدعفونی در همه مرزها احداث شده و یکی 
دو روز دیگر نیز با دو کشوری که محدودیت رفت وآمد 

داشتیم، مرزها بازگشایی می شوند.

صادرات ۲۳ هزار تن از ذرت های 
آلوده/ بررسی  برای تبدیل به الکل

طبق اعلام مسئولان سازمان اموال تملیکی، 
تاکنون ۲۳ هزار تن از ذرت های آلوده صادر شده 
باقی  تبدیل  برای  رئیس جمهور  دستور  با  ولی 
روی  بررسی ها  و  آزمایش   الکل،  به  آن  مانده 

۱۵۰۰ تن آغاز شده است.
از سال ۱۳۹۵ محموله ای از ذرت به تدریج 
جریان  در  که  شد  )ره(  خمینی  امام  بندر  وارد 
ملی  سازمان  سوی  از  شده  انجام  بررسی های 
استاندارد وجود سم آفلاتوکسین در آن به اثبات 
دستور  موقع  همان  نیز  جمهور  رئیس  و  رسید 

توقف واردات آن را صادر کرد.
تعیین  پیرامون  که  حواشی ای  تمامی  با 
دلایل  به  داشت،  وجود  ذرت ها  این  تکلیف 
مرجوع،  درباره  که  بحث هایی  وجود  با  مختلف 
امحاء یا حتی تبدیل آنها به الکل وجود داشت، 
تصمیم گیری در رابطه با آنها صورت نگرفت تا 
اینکه در آذرماه سال گذشته و در جلسه ستاد 
ریاست جمهوری  در  اقتصادی  مفاسد  با  مبارزه 
به  آلوده  ذرت های  واگذاری  با  گرفتند  تصمیم 
سازمان اموال تملیکی، این محموله به کشورهای 

غیر همسایه فروخته شود.
اعلام  زمان  آن  در  تملیکی  اموال  سازمان 
با  که  ذرت  تن  هزار   ۱۲۵ حدود  که  کرد 
در  نداشته  مطابقت  ایران  در  استاندارد  معیار 
اختیارشان قرار گرفته است، بر این اساس برای 
به یک  به کشورهای غیرهمسایه بخشی  فروش 
تاجر ایرانی فروخته شده و او باید کشور مقصد 
را مطابق  شروط تعیین شده از سوی کار گروه 

مشخص و اعلام کند.
ذرت های  که  می رسید  نظر  به  حالی  در 
که  شوند  صادر  کاملا  قبلی  تصمیم  طبق  آلوده 
به  کشور  نیاز  و  موجود  کرونایی  شرایط  ظاهرا 
شده  مسئولان  نظر  تغییر  موجب  الکل  تامین 
سازمان  اخیر  روزهای  طی  که  طوری  به  است؛ 
ملی استاندارد که مخالف ماندن ذرت ها در ایران 
بود اعلام کرده است که تبدیل به الکل خواهند 

شد.
از  آلوده  ذرت های  ماجراهای  پرس وجوی 
مدیره  هیات  عضو   - میرمعینی  حسین  سید 
اموال  سازمان  فروش  و  برداری  بهره  معاون  و 

تملیکی - با توضیحاتی از سوی وی همراه شد.
با  تصمیم  آخرین  طی  این که  بیان  با  وی 
دستور رئیس جمهور  و مصوبات ستاد مبارزه با 
بیماری کرونا قرار شد تا بررسی هایی در رابطه با 
تبدیل مانده ذرت ها به الکل صورت بگیرد، افزود: 
تاکنون ۲۳ هزار تن از ذرت های آلوده صادر شده 
شود  فراهم  سازوکار  اگر  نیز  مابقی  برای  است، 
تبدیل به الکل خواهد شد و مورد استفاده قرار 

می گیرد.
به گفته این مقام مسئول در سازمان اموال 
تملیکی در حال حاضر ۱۵۰۰ تن از ذرت ها برای 
آزمایش و استحصال الکل و پسماند های آن در 

حال بررسی است.

یک مقام مسئول کارگری مطرح کرد:
پایه حقوق برای کارگران مهمتر از 

حق مسکن است
اینکه  بیان  با  کارگری  مسئول  مقام  یک 
مسکن،  حق  از  جدا  کارگری  جامعه  خواسته 
شورای  دبیرخانه  از  است،  حقوق  پایه  افزایش 
به  نسبت  سریع تر  هرچه  تا  خواست  کار  عالی 

تشکیل جلسه شورا اقدام کند.
جلسه  تشکیل  عدم  درباره  بیات،  اله  فتح 
عالی  شورای  در   کارگران  مسکن  حق  تعیین 
به  شورا  اخیر  دعوتنامه  اگرچه  گفت:  کار 
ولی  بود  کارگران  مسکن  حق  تعیین  منظور 
حقوق  اصلاح  کارگری  نمایندگان  اصلی  بحث 
و دستمزد است و اگر هدف جلسه تعیین حق 
مسکن، افزایش حقوق و دستمزد باشد، انتظار 
می رود که این افزایش روی پایه حقوق صورت 

گیرد.
و  کار  عالی  شورای  دبیرخانه  از  وی 
نمایندگان کارفرمایی و دولت خواست تا هرچه 
سریع تر نسبت به تشکیل جلسه شورای عالی کار 
را تحقق  کارگری  و خواسته جامعه  اقدام کنند 

بخشند.
به اعتقاد رییس اتحادیه کارگران قراردادی 
افزایش در شورای عالی کار،  و پیمانی، هرگونه 
حداقل  روی  باید  مسکن  حق  بحث  از  فارغ 
دستمزد کارگران اعمال شود و حداقل دستمزد 
مرکزی  بانک  درصدی   ۴۱ تورم  نرخ  به  نسبت 

اصلاح شود.
تعیین  جلسه  ترک   به  اشاره  با  بیات 
سوی  از  کار  عالی  شورای  دستمزد  
جلسه  ترک  دلیل  گفت:  کارگری،  نمایندگان 
سوی  از  دستمزد  صورتجلسه  امضای  عدم  و 
بود.  قانون  نشدن  اجرا  کارگری،  نمایندگان 
و  تورم  نرخ  محاسبه  صراحت  به  قانون  وقتی 
حداقل  تعیین  مبنای  را  معیشت  سبد  هزینه 
تمکین کرد  آن  از  باید  است،  اعلام کرده  مزد 
با  دستمزد  حداقل  تعیین  در  متاسفانه  ولی 
افزایش  بانک مرکزی  وجود تورم ۴۱ درصدی 
این  با  که  تصویب شد  درصد   ۲۱ مزد  حداقل 
مصوبه جدا از عقب افتادگی سال های گذشته، 
نمی  تامین  کارگری  خانوارهای  معیشت  سبد 

شد.
این مقام مسئول کارگری با بیان اینکه حق 
مسکن جزو دریافتی کارگران به شمار می رود 
اظهار  شود  نمی  محاسبه  مبنا  حقوق  جزو  ولی 
کرد: آنچه برای کارگران اهمیت دارد، حقوق پایه 
و مبنا است و فراتر از قانون و عمل به ماده ۴۱ 

قانون کار مطالبه دیگری ندارند.
کرد:  امیدواری  ابراز  پایان  در  وی 
 ۹۹ سال  دستمزد  تعیین  در  که  رویکردی 
گرفته  پیش  در  کار  عالی  شورای  در  کارگران 
شد، تکرار نشود و افزود: اگر  شورای عالی کار 
بدون توجه به خواست و نظر کارگران تصمیم 
از  را  گیری کند، معنی سه جانبه گرایی خود 

دست می دهد.

ایرانسل و »ساترا« تفاهم نامه همکاری امضا کردند
در  فراگیر  تصویر  و  صوت  مقررات  تنظیم  »سازمان  و  ایرانسل 

فضای مجازی )ساترا(« تفاهم نامۀ همکاری امضا کردند.
به گزارش امتیاز؛ این تفاهم نامه طی مراسمی در روز یکشنبه 
۱۱ خرداد ۱۳۹۹ با حضور دکتر بیژن عباسی آرند مدیرعامل ایرانسل 
دکتر سیدصادق  و  ایرانسل  دیجیتال  معاون  باقر صمدی  مهندس  و 
امامیان رئیس ساترا و وحید فرهمند معاون حقوقی ساترا، در محل 
مجاری  فضای  در  فراگیر  تصویر  و  صوت  مقررات  تنظیم  سازمان 
همکاری های  تفاهم نامه گسترش  این  رسید. هدف  امضا  به  )ساترا(، 

ایرانسل و ساترا و ارتقای کیفیت خدمات قابل ارائه است.
صوت  بازار  تنظیم گری  روزآمد  فناوری های  توسعۀ  در  همکاری 
و تصویر مجازی از طریق تأسیس و استفادۀ بهینه از ظرفیت های یک 
شتاب دهندۀ فناوری های تنظیم-یار )Reg. Tech.( در حوزۀ رسانه های 

نوین، از مواردی است که ایرانسل و ساترا بر اجرای آن توافق کرده اند.
کرد:  تأکید  سخنانی  طی  مراسم  این  در  ایرانسل  مدیرعامل 
اپراتور دیجیتال  بزرگترین  اولین و  به عنوان  ایرانسل  زیرساخت های 
ایران، این آمادگی را دارد تا تناسب بهره مندی از محتواهای صوتی 
که  کند  پیدا  سنگینی  داخلی  ترافیک  حجم  سمت  به  تصویری،  و 

دستیابی به این هدف نیازمند همکاری نهادهای مختلف است.
معاون دیجیتال شرکت ایرانسل نیز در بخش دیگری از این نشست، 

با توجه به ارائه خدمات صوتی و تصویری توسط ایرانسل بر بسترهای 
گوناگون نظیر لنز، تأکید کرد: ایرانسل لزوماً نگاه اقتصادی به این بخش از 
فعالیت های خود ندارد و در صدد است تا در راستای رسالت و مسؤولیت 
اجتماعی، فعالیت های خود را گسترش دهد. صمدی ابراز امیدواری کرد 
انعقاد این تفاهم نامه، موجب شناخت بهتر نهاد قانون گذار از بازار شود تا 

در تنظیم گری های بعدی از آن بهره گرفته شود.
همچنین رئیس سازمان تنظیم مقررات صوت و تصویر فراگیر در 
فضای مجازی طی سخنانی گفت: با عملیاتی شدن این تفاهم نامه و 
حضور ایرانسل به عنوان بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران، امیدواریم به 
شاخص های در نظر گرفته شده نزدیک تر شویم. حضور ایرانسل باعث 
خیر برای کشور و صنعت شده است چرا که امروز دیگر نمی توان نقش 
ایرانسل به عنوان اپراتوری که بخش مهمی از ترافیک اینترنت ایران 
را بر عهده دارد، نادیده گرفت. امروزه صنعت صوت و تصویر وابستگی 
انکار ناپذیری به زیرساخت های ایرانسل دارد و خوشحالیم که ایرانسل 

نیز همواره رویکردی همراهانه در پیش گرفته است.
معاون حقوقی ساترا نیز در این مراسم، با اشاره به ظرفیت های 
ایرانسل، گفت: ما به عنوان بخشی از نهاد قانون گذاری، ادبیاتمان این 
و  به ظرفیت  توجه  با  ایرانسل هم  از  و  بکنیم؟«  باید  است که »چه 
عملکردی که داشته است، همین را می خواهیم تا با تعریف کارهای 

مشخص و حجم مخاطبانی که دارد، با ما همراهی کند.
در این مراسم، همچنین بر ایجاد کارگروهی برای عملیاتی کردن 
حقوقی  معاون  و  ایرانسل  دیجیتال  معاون  حضور  با  تفاهم نامه،  این 

ساترا توافق شد.
ایرانسل پس از دریافت مجوز ارائۀ خدمات تلویزیون تعاملی، با 
و پخش  اپلیکیشن »لنز« جدیدترین محتوای صوتی، تصویری  ارائۀ 
اپلیکیشن  این  کاربران  به  را  تلویزیونی  برنامه های  و  رویدادها  زندۀ 

ارائه کرده است.

روزنامه صبح ایران

۳
شماره 2973 

اقتصادی
دو شنبه 12 خرداد 1399  9 شوال 1441  1 ژوئن 2020


